
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 1. oktober 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 1929

Har Sundheds- og Ældreministeriet tidligere besvaret henvendelser fra Tandlægeforenin-

gen eller KL vedrørende manglen på bøjletandlæger, og vil ministeren i givet fald oplyse,

hvad ministeriet svarede?

Begrundelse: Kommunalbestyrelsen skal ifølge sundhedslovens kapitel 37 tilbyde veder-

lagsfri forebyggende og behandlende tandpleje til alle børn og unge under 18 år, som har

bopæl i kommunen. Ifølge Tandlægeforeningen uddannes der kun en håndfuld bøjletan-

dlæger om året, og det er ikke nok til at dække behovet hos kommunernes børn og unge.

Ifølge en undersøgelse, som Tandlægebladet har lavet, mangler hver fjerde kommune en

bøjletandlæge, og mange kommuner har svært ved at rekruttere bøjletandlæger. Tandlæ-

geforeningen har siden 2013 forsøgt at gøre opmærksom på manglen på bøjletandlæger,

fordi kommunerne og tandlægerne frygter, at det vil komme til at gå ud over børn og un-

ges tandsundhed, hvis manglen på bøjletandlæger fortsætter eller forværres. Problemstil-

lingen beskrives nærmere i en pressemeddelelse fra Tandlægeforeningen fra 25/9-20.

https://www.tandlaegeforeningen.dk/pressen/nyheder-og-pressemeddelelser/pressemed-

delelser/2020/09/mangel-paa-boejletandlaeger-giver-lange-ventelister/

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jane Heitmann
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